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Gratulálunk!
  

Ezüstérmes lett 
Krizsán Xénia a bar-
celonai junior-vb-n. 
A hétpróba záró szá-
mában, 800 méteren 
új egyéni csúccsal, 
2:16.08-cal futott fel a 
harmadik helyről a do-
bogó második fokára. 
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Ballagás
2012. június 14-én az iskolában

Album
Fotó
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Tanévzáró
ünnepségen

A jó tanulók könyvjutalmat kapnak

Magyar Szilvia 8. osztályos tanuló az 
Esztergály Mihály Alapítvány 2012. évi 
díjazottja

Kirándulás
A Jászberényi Állatkertben

A Katica
csoport évzáróján

A Fülemüle
csoport ballagásán

A Pacsirta
csoport ballagásán



1Közélet

Klement János polgármestert  
arról kérdeztük, hogy milyen 
célokat tűztek ki erre az eszten-
dőre, mik a megvalósításra váró 
feladatok?

- Milyen infrastrukturális fej-
lesztések várhatóak még az év 
folyamán?

- A József Attila utcában 
tervezzük a járda megépítését, két 
gyalogátkelőhely kialakításával. 

Az egyik a Kossuth Lajos út és 
a Vörösmarty u. között lesz, a má-
sik pedig a Veresegyházi elágazás 
előtt, a falu felől. Egyeztetés alatt 
áll a Veresegyházi buszmegállók 
közötti gyalogátkelő kialakítása is.

A meglévő nyomott szennyvíz-csatornarendszer  
átépítésére elkészülnek ez évben a tervek.

- Pályázatok terén milyen eredmények mutatkoznak?
- Önkormányzatunk támogatást nyert a Magyar 

Labdarúgó Szövetség által kiírt pályázaton műfüves pá-
lya építésére, amely részben megváltoztatja a meglévő 
Szabadidő és Sportkoncepciónkat. Változtatnunk kell a 
terveken.

A bölcsőde pályázatunk tartaléklistára került, ez 
ügyben az Irányító Hatóság részéről szeptember táján  
születik végleges döntés.

- A Templom utcai játszótér építését, előkészüle-
teit tervezi a Képviselő-testület.

- Ez is pályázati forrás bevonásával valósul meg?
A beruházást önerőből építi az önkormányzat, mert 

erre a célra jelenleg nincs, és a pályázati naptárban nem 
látunk a közeljövőben sem pályázati lehetőséget. 

- Napirenden van a járások kialakítása. Hogyan 
érinti ez a községet?

- Jelen állás szerint Dunakeszi Járásközponthoz 
fogunk tartozni 2013. 01. 01-től. Az egyeztetések ősz-
től kezdődnek majd el. Minden fontos, új információról  
tájékoztatjuk a falu lakóit.

- Milyen, a lakosságot érintő egyéb fontos esemény 
történt napjainkban?

- Három fontos történésről, változásról szeretnék 
hírt adni. Az egyik, hogy mint ismeretes, Zimmermann 
Györgyné óvodavezető és Debreceni Gáborné iskola-
igazgató 2012. december 30-val nyugdíjba vonul. Je-
lenleg felmentési idejüket töltik, ezért vált szükségessé 
az óvodavezetői és iskolaigazgatói állás betöltése 2012. 
augusztus 16-tól.

A Képviselő-testület döntése nyomán az óvodaveze-
tői állást Sinkó Mihályné fogja betölteni, aki 1993-tól 
dolgozik óvónőként az óvodában. Az iskolaigazgatói 
feladatokat Kelemen Ildikó látja majd el, aki szintén 
1993 óta az intézény pedagógusa, 2000-től pedig igaz-
gatóhelyettesként dolgozik iskolánkban. Munkájukhoz 
jó egészséget, sok sikert kívánok!

A másik változás, hogy Dr. Éles Csaba falunk házior-
vosa úgy döntött, hogy külföldön vállal a továbbiakban 
munkát. Köszönjük több mint egyévtizedes, áldozatos, 
kitartó munkáját. Jó egészséget, terveihez sok sikert  
kívánunk! A háziorvosi praxisát jelenleg Dr. Selmeczi 
Lia-Diana doktornő látja el. A körzet háziorvosi ellá-
tására a Képviselő-testület döntése szerint rövidesen 
pályázatot írunk ki, a nyertes pályázó fogja a praxist  
véglegesen átvenni.

Végezetül a harmadik esemény az, hogy Csomád 
Község Önkormányzata és a Fővárosi Csatornázási 
Művek Zrt. együttműködési megállapodást kötött a te-
lepülésen keletkezett zöldhulladék összegyűjtésére és  
elszállítására.

Gyűjtőhelynek a Csomád, Verebeshegy utca végé-
nél, baloldalon, a Cseresznyés végénél lévő aszfaltos 
beugró részrét jelölte ki. 

A kijelölt zöldhulladék-lerakó helyen kizárólag 
zöldhulladékot (falevél, lombhulladék, kerti hulla-
dék, fanyesedék, ágak, gallyak, kerti fűkaszálék, kert-
ből eltávolított gyomok, szár- és terménymaradvá-
nyok, tiszta fűrészpor, fakéreg) lehet lerakni.

A zöldhulladékot ömlesztve, vagy zsákokba rakva 
lehet a gyűjtőhelyre kihelyezni.

A kötegelt hulladékot (ágak, gallyak) kizárólag 
kenderkötéllel lehet megkötni, nejlonkötél, drótkötél 
nem alkalmazható!

Egyéb háztartási szemét, építési törmelék lerakása tilos!

Kiadja Csomád Község Önkormányzata • Felelős kiadó: dr. Bak Imre jegyző • Főszerkesztő: Sinkó György  
• Tördelőszerkesztő: Sinkó Ivett • A szerkesztőség címe: 2161 Csomád, Kossuth Lajos út 69. Tel.:(28)366-077; 
fax: (28) 566-511; e-mail: hirharang@csomad.hu • Honlap: www.csomad.hu • Megjelenik negyedévente 600 példányban  
• Grafikai munkák: CNI • Nyomda: DANDERA Bt. Műszaki vezető: Mészáros Attila 
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Eszlényi László 
evangélikus  

lelkészünk 40 

éve Csomádon

Lelkészünk 40 évi csomádi 
szolgálat után nyugdíjba 

vonul. Ebből az alkalomból beszél-
gettünk életpályályáról, családjáról. 
Arról kérdeztem, hogyan kezdte pá-
lyáját.

 - A teológia elvégzése után püs-
pököm a Soltvadkert melletti tanya-
központba, Bócsára, önálló lelkész-
nek helyezett ki. Ez abban az időben 
- az 1970-es évek elején- szokatlan 
és megtisztelő volt. Szokatlan azért, 
mert minden évfolyamtársamat 
főnök mellé, idősebb lelkész mellé 
helyezték lelkésznek. Én voltam az 
egyetlen, akit önállóként helyezett 
ki, nem volt közvetlenül mellettem 
idősebb lelkész. Én magam nem 
vagyok lelkész család tagja, ezért 
kezdetben nagyon nehéz volt min-
dent egyedül végeznem, mert ilyen 
irányú képzést a Teológián nem 
kaptunk. Ma már úgy látom, hogy 
lelkészi szolgálatomnak nagyon jó 
iskolája volt a bócsai két esztendő. 
Ott tanultam meg igazán, mit je-
lent lelkésznek lenni, kapcsolatokat 

teremteni, adminisztrálni, ügyeket 
intézni. 

Hogyan került szóba Csomád?
- A lelkészi vizsga letétele után, 

1972-ben, éppen 40 esztendeje, júli-
us 1-jén kerültem Csomádra, az ak-
kor nyugdíjba vonuló Lucsán Már-
ton evangélikus lelkész utódaként.

Úgy hiszem, hogy a 37 éve itt 
szolgáló, itteni születésű elődömet 
váltandó püspököm úgy gondolhat-
ta, hogy egy fiatal, új színt, új hangot, 
új stílust hozó lelkész pásztorolja to-
vább a gyülekezetet. Bemutatkozó 
szolgálatom után a gyülekezet teljes 
egyhangúsággal hívott meg lelkészé-
ül. Számukra nem voltam egészen is-
meretlen, mert teológusi éveim alatt 
végeztem egy-egy vasárnapi isten-
tiszteleten igehirdetési szolgálatot 
Csomádon.

Bócsára ketten érkeztünk, felesé-
gem és én. Csomádra, Isten ajándé-
kaként már hárman. Egyedül is köl-
töztem Csomádra, mert feleségem 
akkor szülte kislányunkat. 

Hogyan kezdődött csomádi szol-
gálata?

- Az első hónapok a megismerke-
déssel teltek. Az emberekkel talál-
kozás örömével. Azt a lehetőséget 
kapta a csomádi gyülekezet, hogy-
ha a 200 éves lelkészlakást nem re-
noválja, hanem helyette újat épít, 
akkor országos egyházi segítséggel 
támogatást kap. 

Óriási munka kezdődött, hatal-
mas emberi összefogással. Most ta-
nultam meg, hogy az építkezés ösz-
szehozza az embereket és közösséget 

formáló erő jelenik meg mögötte. 
Olyan nagy volt a lelkesedés, 

hogy kettő év leforgása alatt négy 
mai háznak megfelelő nagyságú 
épületet bontottunk le és építettünk 
két újat, egy 123 m2 alapterületű lel-
készlakást és mellé egy 125 m2 alap-
területű gyülekezeti házat gyüleke-
zeti tagok adományaiból és kétkezi 
munkájából. 

Bizonnyal legalább olyan nehéz 
megtartani egy közösséget, mint 
létrehozni. Mit tett a megtartás  
érdekében?

- A közösséget megtartandó, olyan 
alkalmak teremtődtek, amelyek az 
évtizedek során korábban megszűn-
tek, vagy nem is voltak. Gyermek és 
felnőtt bibliaórák, ifjúsági énekkar, 
ifjúsági alkalmak jellemezték az idő-
szak lelki munkájának hátterét. So-
kat segített a szolgálatomban, hogy 
kántor feleségem „hivatásos Papné” 
lehetett Csomádon, nem kellett más 
munkahelyre járnia. Amikor más 
irányú elfoglaltságom miatt nem le-
hettem itthon (leánygyülekezete is 
van Csomádnak, Őrbottyán), mégis 
a lelkészi hivatalba jötteket nyitott 
kapu és szív várta. A gyermekeink is 
(második gyermekünk, fiunk a lel-

Pályakezdő lelkészként

Gyermekével a templom kapujában

Csomádiak körében

A csomádi gyülekezetben

KöztünK élneK
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készlakás szentelése évében, 1975-
ben született) vonzották baráti 
körük tagjait a gyermek- és ifjúsági 
közösségbe. 

Egyre többet kezdtem foglalkoz-
ni gyülekezetünk és falunk múltjá-
val és örömömre szolgált, hogy meg-
alakulásuk 200 éves évfordulójára 
én készülhettem és készíthettem fel 
az itt élőket. 

1984-et jubileumi évnek nyilvá-
nítottuk gyönyörűségesen szép al-
kalmakkal, rendezvényekkel, külön 
buszokkal végig látogatva azokat a 
felvidéki falvakat, ahonnan az őseink 
idetelepedtek. Megengedte Isten, 
hogy korona kerüljön a jubileumra, 
mert falunk egyetlen műemléképü-
letét, templomunkat kívül-belül, 
önerőből(!) renoválhattuk. 

Ennek biztosan hírértéke volt az 
egész egyházban. Jól gondolom?

- Jó hírneve lett a Csomádi Gyü-
lekezetnek egyházunkban, mint élő 
gyülekezetet tartották nyilván. A 

Pest-közelség is eredményezte, hogy 
alig volt olyan külföldi delegáció a 
Magyarországi Evangélikus Egyház 
vendégeként Budapesten, amelyet ne 
küldtek volna ki a Csomádi Gyüle-
kezetbe. Az egyik ilyen látogatásnak 
lett eredménye, hogy egyházunkban 
az elsők között lett gyülekezetünk-

nek Finnországi testvérgyülekezete. 
Mit ad isten, mindjárt kettő. Életem 
egyik legnagyobb szenzációja, hogy 
egyik esztendőben, talán 1985-ben, 
21 csomádi fiatallal mehettem ki 
két hétre Finnországba. Bizonnyal 
közülük sokaknak máig életre szóló 
emléke az az út. 

Közel évtizedes szolgálata 
után hogyan folytatódott tovább 
Csomádon az életútja?

- Isten úgy döntött, hogy meg-
gazdagítja Eszlényi Lászlót és meg-
ajándékozott még három gyülekezet 
(Alsógöd, Felsőgöd, Sződliget) pász-
torolásával. Azt hiszem nem téve-
dek, akkoriban (1980-as évek eleje) 
Pest megyében én gondozhattam a 
legtöbb Evangélikus gyülekeztet. 

Igaz, hogy idefűződik egyik leg-
szomorúbb vasárnapi otthoni ebé-
dem is. Leveskanalazgatás közben 
8 év körüli fiam minden átmenet 
nélkül egyszerűen csak bejelenti, 
hogy ő bizony soha nem lesz lel-

kész. Döbbenten kérdezem, miért? 
– Mert soha nem vagy itthon. (Fiam 
ma evangélikus lelkész Ősagárdon) 
Istennek mindig van kivezető útja, 
minden mélységből. Annyi kedvessé-
get, melegséget, bátorítást kaptam az 
emberektől, hogy soha nem tudtam 
nemet mondani. Így történhetett 

meg, hogy a rendszerváltozás első 
polgármestere lettem Csomádon, 
sokak kérésére és buzdítására. Örül-
tem, hogy lelkészi szolgálatot vé-
gezhetek az életnek egy másik terü-
letén, nem egyházi közegben, nem 
csak egyházi emberek között. Sokak 
összefogásával sikerült is újra terem-
teni a falu önállóságát, a korábban 
szétforgácsolt és szétszakított önálló 
intézmények megteremtésével. Nem 
terheltek meg a gondok. 

Életelvem szerint a gondok azért 
vannak, hogy megoldják, nem azért, 
hogy fejbe verjék az embert. Lubic-
kolhattam a feladatok között, jól 
éreztem magam. 

Isten azonban megálljt paran-
csolt. Előbb egy infarktussal vette 
vissza Dunakanyari szolgálataimat, 
fél évre rá egy agyvérzéssel környe-
zetem nyugalmát és biztonságát. 
Fél évig volt az a bizonytalanság, 
hogy életben maradok-e és lelkész 
maradok-e? Kézbe vett Isten és még 
simogatóbb szeretettel, mint eddig 
a gyülekezet. Bár látásom 75 %-át 
elveszítettem, Csomádi és Bottyáni 
szolgálatomban - merem hinni és 

Csomádiak körében

Az iskola megszentelésén

KöztünK élneK
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remélni - nem okoz gondot és nem 
jelent hátrányt. 

Röviden össze tudná foglalni 40 
évi csomádi szolgálatát?

- Ha össze kellene foglalnom 40 
évi itteni szolgálatomat egy szóban, 
minden gondolkodás nélkül rá tu-
dom vágni, hogy ez az egy szó: kéz! 
Kézben éltem, kézből éltem. Isten 
kezében, Csomádiak kezéből. És ab-
ban egészen bizonyos vagyok, hogy 
ez a kéz tovább kísér, tart, hordoz 
nyugdíjas éveimben, mert Isten sze-
retetéből, a Csomádiak ajándékából, 
itt maradhatok közöttük, tőlük ka-
pott ajándéktelken, felénk irányuló 
bizalommal. 

Feleségem, noha már nyugdíjas, 
aktív kántora marad (utánpótlás hi-
ánya miatt) a gyülekezetnek.

Akkor nem változik semmi?
- De. Az ülésrendemben történik 

majd változás. Szeptember első va-

sárnapjától nem a megszokott papi 
padban ülök az istentiszteleten, ha-
nem feleségem mellett az orgonapa-
don, a kóruson.

Az ülésrend mellett értéksorrend 
változás előtt is állok. Eddig ez egy-
értelmű értéksorrendem: gyüleke-
zet, gyülekezet, család. Most pedig: 
család, család, gyülekezet.

Kérem, meséljen családjáról!
- Talán nem nagyképűség azt 

mondani, érhette valami hatás a 
szolgálatomból a gyermekeinket is, 
lányom óvónő Budapesten, él-hal 
a gyermekekért, repdes a közöttük 
végzett munkában. Mint újpesti 
prezsbiter, gyülekezeti szolgálatot is 
végez.

Fiam, mint említettem, folytatja 
a lelkészi szolgálatot. Nagy lelkese-
déssel, nyitottsággal és hittel.

Fénysugarak villódznak körülöt-
tünk, három unoka sugározza ezeket 
a fénysugarakat, lányunknál egy kis-
fiú, fiunknál lány és fiú, fél éves kor-
tól 9 éves korig. 

Sok mindenről ejtett szót, engem 
különösen érdekel, mi volt az első 
szolgálata a Csomádi gyülekezet-
ben?

- Megrázó módon egy temetés. 
Fiatal lelkészek általában félnek a 
temetésektől. Én sem voltam ki-
vétel. De mert nem ez volt az első 
temetésem, csak Csomádon volt 
az első. Ezért nagyobb izgalmak 
és félelmek nélkül végezhettem el, 
ahogy visszaemlékezem rá. Viszont 
utána, néhány nap múlva következ-
tek az örömteli szolgálatok, esketés, 

keresztelés és még egy esketés. Ma 
úgy néz ki – ha csak Isten nem vé-
gez másként -, Csomádi aktív utolsó 
szolgálatom a szembe szomszédom 
második unokájának megkeresztelé-
se lesz, augusztus 20-án. 

Hát nem gyönyörű ívű 40 évi 
szolgálat ez? Kezdődött azzal, hogy 
Isten örök országába vár valakit, és 
befejeződik azzal, hogy Isten örök 
életre hív valakit. És erre engem 
használ eszközéül! Fantasztikus!!! 
Nem?

Igen, valóban én is így érzem! 
És a Csomádon töltött 40 esztendő 
is fantasztikus! 

 
Csomádi születésűként végigéltem 
„Tiszi bánk” nálunk töltött szolgá-
latát. Örömmel tölt el, hogy részese 
lehettem gyermekfejjel és felnőtt fej-
jel egyaránt. Az emberek iránti jósá-
ga, türelme, alázata sokszor muta-
tott példát számomra is. 

Csomád iránti szeretetét és  
tiszteletét mi sem tükrözi jobban, 
mint hogy itt marad közöttünk, itt 
éli tovább életét feleségével együtt, 
velünk!

Kívánom, hogy Tisztelet, Hála és 
Megbecsülés vegye körül, jó egészség-
ben és nyugalomban az elkövetkező 
40 évben is - ITTHON!

Készítette: 
Gombainé Miklecz Aranka Istentiszteletre készülve

Esketésen

Az Eszlényi család

KöztünK élneK
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A lángot vivő

A nagy svéd írónő, Selma Lagerlöf, 
Krisztus-legendák kötetének egyik 

legszebb írása:
„A gyertyaláng”. 

A legenda elmondja, hogy Raneiro, a  
firenzei mesterkovács fia, a kemény, bátor 
katona keresztes lovagként részt vett Jeruzsá-
lem elfoglalásában.

Vitézségéért jutalmul elsőként gyújthatta 
meg gyertyáját a szent lángnál, mely Krisztus sírja előtt 
égett. Ez a gyertyaláng egészen hatalmába keríti. Arra 
vállalkozik, hogy hazaviszi a firenzei dóm oltárára. Út-
közben ezernyi veszély leselkedik rá és a gyertyalángra. 
Hamarosan rablók támadják meg. Könnyen elbánhatna 
velük, de csak azon az áron, hogy harc közben elalszik 
a láng. Ő a lángot választja, és hagyja magát kifosztani. 
Szürke csuhában, harci paripája helyett, vén gebén foly-
tatja útját. Fordítva ül a lóra, hogy testével védje a lángot 
a szél ellen. A fáradtságtól többször is elalszik az úton, s 
elveszti a lángot. 

Amikor ő már feladja a reményt, a láng csodálatos 
utakon mindig visszakerül hozzá. Egyre inkább felisme-
ri, hogy a láng új embert formált belőle. A híres vitéz, 
félelmetes katonából alázatos, irgalmas és boldog koldus 
lett, aki vállal minden szenvedést és megaláztatást, hogy 
a hosszú úton mindig megőrizhesse az élete értelmévé 
lett gyertyalángot. 

Honfitársaival találkozik, akik látva ezt a szánalmas 
és nevetséges figurát, gúnyolódva kiáltják: pazzo, pazzo! 
(Bolond, bolond!).

Raneiro végre ott áll a templomban és dédelgetett 
gyertyalángjával meggyújtja az ottani gyertyát…

Mintha egyenesen rólunk mintázták volna e megren-
dítő, legendás alakot, a lángot vivő Raneirót. 

Micsoda kincsekkel indultunk el, mindenki a maga 
lángot vivő útján, fiatalon, lelkesen. (Kinek-kinek más-
más nevű lángja volt: öröm, kenyér, otthon, barátság, 
reménység, megelégedettség, békesség.)

Menet közben olykor nem vigyáztuk-őriztük féltő-
gondosan, máskor meg elrabolták, megfosztottak tőle 
ravaszul, álnokul. S talán ezekben a pillanatokban ott ál-
lunk a romokon kifosztva és megalázva, s közben egyre 
halljuk: pazzo, pazzo!

Csakhogy ez a sors a lánghoz tartozik! Csak annak 
marad égve a gyertyája, aki szenvedni is tud érte! 

A gyertyának pedig lángolnia kell! Különben mit te-
szünk a közös oltár-asztalunkra???

Eszlényi László
lelkész

Figyeljünk egymásra!
Kedves Csomádi Lakosok!
Fogjunk össze mindannyiunk biztonságáért és figyel-

jünk jobban egymásra! 
Mindenki örömére beköszöntött a nyár, s így sok 

család nyaralni indul több napra, akár több hétre is! Fo-
kozottabban védjük meg otthonunkat és merjük akár a 
szomszédok segítségét is kérni, hogy távollétünk alatt 
figyeljék az otthonunk biztonságát és környezetét!

Ne feledkezzünk meg az otthon hagyott házi-
állatokról sem, ugyanis ők is nehezen tűrik a nyári  
elviselhetetlen hőséget!

A jó időnek köszönhetően a gyermekek kint játszanak 
az utcán, futkároznak, bicikliznek. Kérjük az autósokat, 
hogy tartsák be a sebességhatárokat és körültekintőbben 
közlekedjenek. Vegyük figyelembe a nyári vakáción lévő 
gyermekek figyelmetlenségét, tapasztalatlanságát, és fo-
kozottabban vigyázzunk biztonságukra, épségükre. 

A sebességkorlátozó táblákat vegyék figyelembe, mert 
a túlzott sebesség túllépés akár tragédiához is vezethet! 

Köszönettel: Salamon András
Csomád Polgárőr Egyesület Elnöke

hit -  Közélet
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A művelődési 
ház 

programjai
Csomád, Kossuth Lajos út 39. 

Visszatekintő 

• Vargáné Madarász Erzsébet festőművész ’’Színek, 
Tájak, Arcok” című festményeinek kiállítását 2012. 
március 17-én nyitottuk meg. A kiállításra műsoros dél-
utánnal készültek a helyi Általános Iskola Zenetagoza-
tos növendékei és a Harmadik Élet Kezdet Klub tagjai. 
Majd Nőnapi köszöntéssel, vendéglátással, hangulatos 
beszélgetéssel folytatódott az esti program.  

• 2012. április 6-án ALMA koncert keretében hús-
véti kézműves foglalkozást tartottunk, volt tojásfestés, 
márványozott, karcolt, mákos, írókázott tojás, tyúktur-
bolyás, batikolás, tojásfa készítés, húsvéti mézeskalács-
sütés, lufis bohóc.

• 2012. május 4-én jó hangulatú, közvetlen beszél-
getésben volt részünk Fábián Janka írónő társaságában 
könyvtárunk olvasótermében. Nem csalódtunk, Ő az, 
akit az Emma regénytrilógián keresztül megismertünk, 
Emma szerelme, Emma fiai, Emma lánya. A három kö-
tet "romantikus" családregény a XX. századi magyar 
történelem embert próbáló hétköznapjaiban játszódik. 
A történelmi háttér hitelességét, s egyben a regény hi-
telességét biztosítja az írónő történelmi, irodalmi és 
francia tanulmányai, az alapos kutatómunka, és tehetsé-
ge az előadásra, az események, személyek, helyek meg-
jelenítésére. "Ahhoz, hogy a könyv befejezett legyen, Te 
kellesz olvasó!" (Kosztolányi Dezső) Könyvei kiemel-
nek a hétköznapokból, a találkozás örömét hozzák szá-
munkra, miközben megismerjük, vagy újraértelmezzük 
viharos történelmünket. További művei: Virágszál; Az 
angyalos ház; és az Ünnepi Könyvhétre jelenik meg:  
Lotti öröksége.

• 2012. május 22-én Hegedű koncertet tartottunk, 
amelyen részt vettek a helyi Általános Iskola hegedű  
tagozatos diákjai.

• 2012. május 25-én Zongoraavató hangversenyt 
halhattunk, láthattunk a Művelődési Házban ifjú, kez-
dő zongoristáinknak előadásában. Vendégművészünk: 
Farkas Szilvia.

• 2012. június 23-án községünkben megrendeztük a 
VII. Falunapot. 

A mi településünknek is a legnagyobb, legnépszerűbb 
rendezvénye volt a falunap. Mozgósít kicsiket és nagyo-
kat, közösségben tart egymással. A Csomádi Falunap 
hagyományápoló rendezvénye széleskörű összefogással 
valósult és valósul meg. 

Nagy köszönetet érdemelnek azok a segítő kezek, 
amelyek ezeken a napokon részt vettek és fáradoztak e 
nap megrendezéséért. 

Kedves Olvasók! A falunapi fotók megtekinthetőek 
Csomád község hivatalos honlapján (www.csomad.hu), 
vagy a Művelődési Ház Könyvtár Facebook oldalán.

Támogatóink: Green Service 2005 Kft., Borostyán 
Söröző, Family Frost, OTP Bank, Fazekas Pékség, Ve-
resegyházi CBA, Rockin' Board Akrobatikus Rock 
And Roll TáncSport Egyesület, Szilaj Lovas Park, Gö-
döllői Tűzoltóság, Magyar Vöröskereszt, Váci Rendőr- 
kapitányság.              Salamonné Sinkó Mária

Vélemények a falunapról!

Köszönjük a szervezést, nagyon jól érezte magát az 
egész család. Jó programok voltak, finom ételek (a ver-
senyzői, és kondéros), jó zenék, és finom sör. A tűzijáték 
is nagyon tetszett! Jövőre ugyanígy. 

Rákosi Gergely
Falunap.... Főzés...Kempo

Egy szenzációsan jól szervezett, remek hangulatú 
rendezvényen vehettünk részt, amit szívből köszönünk! 
Az SVSE Csomádi Kempo Klub idén már nem csak a 
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bemutatón, hanem már kora reggeltől a főzőversenyben 
is aktív szerepet vállalt. Lehetőségünk nyílt arra, hogy 
azok is megismerjenek bennünket, akikkel eddig még 
nem sikerült személyesen találkozni. A nap folyamán 
számos színvonalas fellépővel tarkított program végső 
eseményeként tűzijátékban is részesültünk, ami méltó 
lezárása volt ennek a nagyszerű napnak. Örülünk, hogy 
ott lehettünk és reméljük, hogy bemutatónkkal mi is 
hozzátettünk egy keveset a jó hangulathoz.

Verók Péter
Köszönet!

Kedves Szervezők!
Barátaink felhívták figyelmünket, hogy Budapesttől 

nem nagy távolságra Csomádon falunapot szerveznek, 
és szeretettel meghívnak minden érdeklődőt, aki szereti 
az egész napos, jó hangulatú bulikat.

Családunk döntött és elmentünk. Mikor megérkez-
tünk kb. 11 órakor már javában folyt a buli, jókedv és 
vidámság volt. Még ilyen rendezvényen nem voltunk, 
ahol a falu apraja-nagyja jelen volt, bemutatta és szó-
rakoztatta a sport-, tánc-, énektudásával a vendégeket. 
Köszönet ezért a feledhetetlen napért a Szervezőnek és 
a Polgármester Úrnak, hogy ebben a pénzügyileg szűkös 
időben ilyen színvonalas, jó hangulatú, tartalmas, a falu 
jó hírnevét tovább vivő időtöltést biztosított az embe-
rek számára. Reméljük jövőre újból ugyanitt!

Üdvözlettel: Lakatos Ferencné, családja és barátai

A Csomádi Tükörben megjelent 
„Pejoratív Marinap” c. cikkre reagálva

A nevét nem vállaló, magát csak „sok csomádi a sok 
közül”-nek nevező cikk írójához szólnánk.

Sajnálattal olvastuk, hogy a táncunkat unalmasnak 
titulálta.

Tény, hogy a tánc egy bizonyos lelki egyensúlyt és ön-
bizalmat is fejleszt bennünk, ezért tiszta szívből várjuk a 
klubunkba az elégedetlen és negatív gondolkodású cikk 
íróját is. Talán ha megtapasztalja a tánc okozta örömö-
ket és a csoport összetartó, jó hangulatú erejét, Ön is 
meg fogja látni az élet apróbb örömeit is, nem pedig a 
hibát fogja keresni mások munkájában.

Hiszen itt olyan családanyákról beszélünk, akik a napi 
kemény munkahelyi és otthoni munkák elvégeztével 
boldogan energiát fektetnek a hastánc gyakorlásába. 
Meglátásunk szerint a táncunk mégis csak jó lehetett, 
ha lekötötte az Ön megtisztelő figyelmét, ellenkező 
esetben nyilvánvalóan nem tudta volna megítélni, hogy 
a táncunk unalmas-e vagy sem.

Köszönjük, hogy ebben az őszinte, minden szennytől 

mentes, mások lelkébe soha bele nem taposó, intelligens 
újságban számunkra is akadt pár sor, hiszen a negatív 
reklám is reklám. Mert hát -lássunk tisztán- nem lehet 
mindenki olyan tökéletes, mint a „sok csomádi a sok  
közül”.

Most pedig azokhoz az emberekhez szólnánk, akik-
nek tetszett a Csomádi Hastánc Klub műsora: Köszön-
jük nektek a lelkes tapsokat, a mosolygós arcokat, hogy 
annyian kíváncsiak voltatok ránk! Nekünk ennél jobb 
visszajelzés nem is kell!

Szeretettel: Fazekas Ildikó és a Hastánc Klub tag jai

Sporttáborban voltunk
Július első hetében gyerektábornak adott otthont 

a Művelődési Ház, hogy ezzel is segítséget nyújtson 
azoknak, akik tartalmas időtöltést kerestek gyerme-
kük számára. Az általuk nyújtott segítségért köszönet  
Salamonné Marikának, valamint Klement János polgár-
mester úrnak. Mint az a nevéből is kiderül, elsősorban 
a gyerekek mozgásigényének a kielégítésére irányultak a 
foglalkozások, melyek között foci, kidobós, játékos bir-
kózás, eséstanulás, lovaglás, stb. szerepeltek. A gyerekek 
ebédjéről mindenki teljes megelégedettségére a Fapu-
ma Falatozó és Pizzéria gondoskodott. Remélem jövőre 
még többen élnek majd a lehetőséggel és veszik igénybe 
a színvonalas táborozásnak ezt a formáját.

Verók Péter
Kedves Csomádi olvasók! 

Bizonyára sokan észrevették, ahogyan betérnek ki-
csiny községünkbe, hogy a Csomád tábláknál található 
virágágyás gondozott és ápolt virágokkal díszített.

Köszönet a Harmadik Életkezdet Klub tagjainak, 
akik részt vettek és vesznek a növények telepítésében, 
ápolásában.           Salamonné Marika

Napközis tánctábor

Idén első alkalommal szervezett napközis tánctábort 
a Rockin’ Board TáncSport Egyesület Csomádon június 
18-22 között. Az eseménynek a Művelődési Ház adott 
otthont. A táborban résztvevő gyerekeknek reggel nyolc 
órától, délután négy óráig tartottak a foglalkozások, 
melynek keretén belül napi két táncóra volt (délelőtt 
és délután). De a tábor nem csak a táncról szólt, hiszen 
amellett, hogy minden gyermek egy teljesen új koreog-
ráfiát sajátított el az egy hét alatt, minden nap lehetőség 
nyílt kézműveskedésre, különböző játékokra, sorverse-
nyekre, vetélkedőkre, sportolásra. A hét végén, az addig  

Folytatás a következő oldalon>>>
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Folytatás az előző oldalról >>szorgalmasan gyűjtött pontok alapján kihirdettük a 
sorversenyek, ügyességi vetélkedők összesített helye-
zettjeit. A lurkók elismerő okleveleket, érmeket vehettek 
át a tábor szervezőitől.

A résztvevő gyerekek nagyon jól érezték magukat, 
rengeteg élménnyel gazdagodtak és bízunk benne, hogy 
jövőre újra találkozunk velük és azokkal is, akik addig 
csatlakoznak majd hozzánk!

Sportnapközi

Tájékoztató a talajterhelési 
díjról

Azokon a területeken, 
ahol lehetőség len-

ne a csatornára kötésre, de 
ezt az érintett tulajdonosok 
nem tették meg, ott talajter-
helési díjat kell fizetni az után 
a szennyvízmennyiség után, 

amelyek elszállítását a tulajdonos nem tudja igazolni az 
önkormányzat felé. (A 2003 novemberében elfogadott, 
környezetterhelési díjról szóló 2003. évi LXXXIX. tör-
vényt 26. § (4) bekezdése felhatalmazta a települési ön-
kormányzatokat, hogy talajterhelési díjat vessenek ki.)

E törvény 12. § (3) bekezdése alapján a talajterhe-
lési díj egységdíjának mértéke 2012. február 1-jétől a 
korábbi 120 Ft/m3 helyett – tízszeres-, 1.200 Ft/m3 
mértékben került meghatározásra, amelyet a területi 
szorzók tovább növelhetnek (pl.: sérülékeny vízbázis 
érintettsége esetén 3600 Ft/m3). 

A víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi 
CCIX. számú törvény 83. § (3) bekezdése alapján, 
ha 2012. július 1-jén a közműves ivóvízellátás, vagy 
szennyvízelvezetés és -tisztítás biztosításához szüksé-
ges víziközmű rendszer a közterületen az ingatlanról 
műszakilag elérhető módon kiépült és rendelkezésre 
áll, akkor az ingatlan tulajdonosa 2013. július 1-jéig 
az 55. §-ban foglaltak szerint köteles az ingatlant a 
rendszerbe bekötni.

Ez a gyakorlatban Csomádon azt jelenti, hogy 
akinek a lakóháza előtt az utcában kiépített közcsa-
torna-hálózat található, legkésőbb 2013. július 1-ig 
az ingatlanát csatlakoztatnia kell a szennyvízcsatorna-
hálózatra. 

Felhívjuk figyelmét, hogy az ingatlan bekötése az 
elkészült bekötési terv illetékes csatornamű társulat/
önkormányzat aláírásával érvényes. Aki a szolgáltató 
hozzájárulása nélkül csatlakozik a szennyvízelvezető 
törzshálózatra, szabálysértést követ el.

Érdemesebb, tehát a közcsatornát igénybe venni, 
mert környezetkímélő és anyagilag is kedvezőbb, mint 
az egyedi szennyvíztárolás, -szállítás.

dr. Bak Imre
jegyző
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 NÉPTÁNC 
ovisoknak és sulisoknak

Népi játékok, ritmusgyakorla-
tok, különböző népszokások 
megismerése, néptánc alaplé-
pések, motívumok elsajátítása, 
improvizációs gyakorlatok ovi-
soknak, iskolásoknak.
Keddenként 16.oo órakor a 
csomádi Művelődési Házban 
(2161 Csomád, Kossuth Lajos 
út 39.)

   A foglalkozást vezeti: 
        Hertel Szilvia, néptáncpedagógus

Részvételi díj: 2500Ft/hó 
(4 alkalom) 

Részvételi feltételek: 
15 fős létszámú csoport

Jelentkezés: 
hertelszilvi@citromail.hu email címen, 

vagy a Művelődési Ház  
dolgozóinál, a 06-28/ 366-785 számon!

BODY-BALLS
Zsírégető-alakformáló torna!

Mindenkit sok szeretettel 
várok Csomádon, a Művelődé-
si Házban minden héten szer-
dán és pénteken 18.00-kor. 

Az edzés díja 1000 Ft/alka-
lom/fő. Hozzatok magatok-
kal edzőcipőt és polifoamot, 
persze a vizet se felejtsd ott-
hon!

A Body Ball-ról néhány szó:
Ez a kis labda egy szenzációs 

eszköz, mely kicsi, olcsó és könnyű vele tornázni. 
Minden izomcsoportot átmozgatunk az óra alatt, így 

a pulzusunkat zsírégető tartományban tudjuk tartani. 
Jókedv, mosoly és egy kis izomláz a ráadás!

A MOZGÁSPROGRAM ELŐNYEI: 
• javítja a testtartást és a testtudatot
• érzelmileg feltölt, vidámságot, derűt ad
• hatékony testzsír csökkentés, tartós fogyás
• hajlékonyabb és szebb izomzat
• dinamikus és statikus elemek, funkcionális 
    mozgás
• javuló teljesítmény a mindennapokban is
• pörgős és lassabb mozgások összhangja

És még van egy terület ahol jó, ha velünk van a kis  
labda, ez nem más, mint az otthoni használat. 

Nagyszerű deréktámasznak, kispárnának, ülni is lehet 
rajta, de autóban, munkahelyen is funkcionál. Otthoni 
DVD-vel is kiegészíthető a mozgásprogram.

Mindenkit sok szeretettel várok, gyere mozogj  
velünk, változtass és én garantálom, hogy megváltozol!

Body-Ball info: Lorencz Gabi, 30/273 0919

Hastánc Klub Csomádon

Szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt a 
Csomádi Borostyán Hastánc Klubba!

Gyere el, próbáld ki, mert a hastánc kortól, testal-
kattól függetlenül minden nő számára egy csodálatos  
mozgásforma!

Igény szerint szeptembertől indítunk 
kezdő órákat is!

Időpont: Minden héten hétfőn 19 órától 
Helyszín: Csomád Művelődési Ház 
További információ: Lipták Mariann
Tel.: 06-20/328-8524
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Az előző lapszám óta eltelt időszak bővelkedett 
iskolai programokban:

• Április 21-én projektnap keretében emlékeztünk 
meg a Föld napjáról. Előzetes feladatként minden osz-
tály bemutató tablót készített egy-egy „vizes” nemzeti 
parkról: az alsó tagozatosok hazai, a felsősök a világ tá-
voli tájain lévő nemzeti parkokat mutattak be változatos 
technikával készült tablókon. 

A nap során a diákok olyan foglalkozásokon vettek 
részt, melynek témája a víz volt. Mind az alsó, mind a 
felső tagozaton forgószínpadszerűen látogatták végig 
a gyerekek a tantermeket. A különböző helyszíneken 
megismerkedhettek a vizek, vízpartok élővilágával, ver-
set írtak a vízről, kék színű gyöngyökből karkötőt fűztek 
a kisebbek, a nagyobbak német képregényt fordítottak, 
melynek témája az energiatakarékosság volt, rendhagyó 
technika-fizika órán a vízzel, mint energiaforrással is-
merkedtek, matematikaórán a háztartási vízfelhaszná-
lással kapcsolatos számításokat végeztek, majd a víz a 
művészetekben is megmutatkozott: irodalmi, képzőmű-
vészeti, építészeti és zenei alkotásokban. A nap nagyon 
érdekes és tanulságos volt. 

• Május elején az osztályok különböző módon, de 
mindannyian megemlékeztek az anyák napjáról.

• Május 25-én tartottuk a hagyományos gyermek- és 
diák-önkormányzati napot, amelyet legjobban az idén is 
a negyedikesek és nyolcadikosok vártak, hiszen ők lehet-
tek az állomásvezetők, ők találhatták ki az egyszerűbb, 
bonyolultabb, komolyabb és tréfásabb feladatokat. 

A nyolcadikosokat egy népszerű tévés vetélkedőmű-
sor egyperces feladatai ihlették, természetesen a helyi 
– szabadtéri viszonyoknak és a fel-feltámadó szélnek 
megfelelően módosítva. A feladatokat a csapatok leg-
alább annyira élvezték, mint az állomásvezetők. A falu 
körüli gyalogtúra után mindenkinek nagyon jólesett 
az iskola udvarán felállított, hagyományos terülj, terülj 
asztalkám! Hála az SZMK vezetők aktivitásának, idén 
nagyon sok szülőt sikerült bevonni a rendezvény lebo-
nyolításába. Voltak, akik az akadályversenyen, mások 
kísérőként, megint mások a hot-dog készítésben vagy 
éppen a fagyiosztásban segítettek. A szülők önzetlen 
munkáját és a finom ételeket a gyerekek nevében ezúton 
is köszönjük! A rendezvényt önkéntes támogatóként a 
Szilaj Lovas Park lovagoltatási lehetőséggel színesítette, 
amit nagyon köszönünk. Ezúton is megdicsérem a szer-
vező 4. és 8. osztályos tanulókat az akadályverseny pél-
dás megszervezésért és lebonyolításért.

• Június elején voltak a hagyományos osztálykirándu-
lások, amikor is hazánk különböző tájait keresték fel a 
gyerekek. Az egynapos kirándulások keretében megte-

kintették az adott hely főbb nevezetességeit, vagy éppen 
különféle érdekes programokon vettek részt a tanulók. 

Az 1. és 2. osztály programját, amely Nőtincsen lett 
volna, az eső elmosta, így Dunakeszin, az Élményvá-
ros Játszóházba mentek, ahol gokartozhattak, ugrál-
hattak, minigolfozhattak, játszhattak az óriás sakkal, 
„repkedhettek”trambulinon, bujkálhattak különböző 
alagutakban, hokizhattak jég nélkül, és még sok-sok más 
érdekes játékot kipróbálhattak.

A 3. és 4. osztály közös tanulmányi kiránduláson az 
ipolytarnóci ősmaradványokat kereste fel. A szemerkélő 
eső ellenére végigsétáltak a geológiai tanösvényen, mely-
nek végén 3D-ben nézhették meg az ősi világot (állato-
kat, növényeket), melyeknek megmaradt lenyomatait 
élőben láthatták. A központba érve újabb izgalmak vár-
tak a gyerekekre. A 4D-s moziban egy elképzelt jövőből 
űrhajóval a múltba „tértek vissza.” Ez valóban fantaszti-
kus élmény volt!

Az 5.-esek a gyöngyösi Adrenalin Parkban különféle 
akadálypályákat teljesítve tették próbára bátorságukat, 
ügyességüket. A 6. osztályosok Székesfehérvár, a 7.-esek 
Komárom nevezetességeivel, a 8. osztályosok pedig Bu-
dapesttel, mint fürdővárossal ismerkedtek ezen a napon. 
Mindannyian fáradtan, de élményekkel gazdagodva  
tértek haza.

• Június 16-án volt az iskolai ballagás, minden 8.-os 
várva várt eseménye, amikor is a végzős diákok utoljá-
ra végigballagnak az iskola falai között és elbúcsúznak 
az iskolától, a tanároktól és a diáktársaktól. Ilyenkor az 
öröm mellett a szomorúság is jelen van, hiszen az együtt 
töltött 8 év siker és kudarc, öröm és bánat hosszú lán-
colata, amely próbára teszi, megedzi és véglegesen ösz-
szekovácsolja az osztályközösséget. Ezen a napon lezárul 
életük egy szakasza, és kezdetét veszi egy új, ismeretlen 
korszak. A tanulás, a munka nem ér véget, hiszen új küz-
delmekkel, kihívásokkal várja őket a középiskola. 

A célok megvalósításához sok sikert kívánok valameny-
nyi ballagó diákunknak és az alábbi idézettel búcsúzom  
tőlük.

„Ah, vége, vége! Vagy ki tudja?
Diák marad az ember, amíg él, 
Leckéjét a sírig tanulja, 
Nehezebbet folyvást a réginél” 

(Reviczky Gyula: Diákélet)

• Június 20-án tartottuk iskolánkban a tanévzáró ün-
nepélyt, ahol számba vettük a mögöttünk álló tanév tör-
ténéseit, eredményeit. Most a hangsúly inkább az ered-
ményeken volt, hiszen minden tanuló izgatottan várta 
a bizonyítványt, amelyet az ünnepség végén az osztály-
főnöktől vehetett át. Nagy örömünkre sok szorgalmas 
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tanulónk van, ők a kitűnő bizonyítvány mellé oklevelet 
és könyvjutalmat kaptak. Ugyancsak könyvvel jutal-
maztuk a jeles tanulókat és azokat is, akikre sport- vagy 
egyéb más teljesítmény miatt az egész iskolaközösség 
büszke lehet. 

A 8. osztályosok közül Magyar Szilvia kapta az 
Esztergály Mihály Alapítvány díját 8 éven át tartó példa-
mutató magatartásáért, szorgalmáért és kiváló tanulmá-
nyi eredményéért. 

A tanévzárón búcsúztunk el a nyugdíjba vonuló 
Eszlényi László lelkésztől, aki 40 éven át tanított hittant 
a gyerekeknek. Kívánunk neki szép, boldog nyugdíjas 
éveket! 

A tanulók nevében megköszöntük Fejesné Gellért 
Mária SZMK vezetőként végzett munkáját. A Szülői 
Munkaközösség részéről sor került az én búcsúztatá-
somra is, hiszen ismeretes, hogy 40 évi munka után de-
cemberben nyugdíjba megyek. Kedvességüket ezúton is 
köszönöm. 

Az ünnepséget az 1. osztályosok műsora zárta, mely-
ből véglegesen megtudtuk, hogy következik a minden 
gyerek által várva várt VAKÁCIÓ!!

A szünidő hátra lévő részében tartalmas időtöltést, 
jó pihenést kívánok valamennyi tanulónknak, az iskola 
pedagógusainak és dolgozóinak!

 Debreceni Gáborné igazgató

Nyári tábor

Az idei nyári tábort 2012. 07. 02–06-ig 
Salgóbányán szerveztük meg.

A hely az ország egyik legvadregényesebb tája, ter-
mészeti kincsekkel, történelmi emlékekkel, egyedülálló 
látnivalókkal.

Hétfőn reggel a szokásos izgalmakkal indultunk út-
nak. A szobák elosztása után a szálló medencéjében fris-
sültünk fel, majd elindultunk első túránkra, amely Salgó 
várába vezetett. 

Vacsora után úszás, majd éjszakai túra következett a 
Medves-fennsíkra.

Kedden Salgótarjánba utaztunk, ahol megnéztük a 
Bányamúzeumot, fagyiztunk, két fürdés között pedig 
nappali fényben is megnéztük a Medves-fennsíkot. Este 
néptáncoktatáson vettünk részt.

Szerdán egész napos túrára indultunk, amelynek vég-
állomása a Somoskői-vár volt. Útközben fantasztikus 
dolgokat láttunk: bazaltorgona, kőtenger, Krúdy-for-
rás. A táborban várt ránk a behűtött dinnye, majd az  
uszoda.

Csütörtökön a salgóbányai Erdészházban voltunk, 
ahol fantasztikus előadást hallottunk a környék élővilá-
gáról, majd erről kiállítást tekinthettünk meg. Ebéd előtt 
még megnéztük a Zenthe Ferenc Emlékparkot, melyet 
a település híres szülöttéről neveztek el. Ebéd után úsz-
tunk, majd túrázni indultunk volna, mikor „leszakadt az 
ég.” Este a hagyományossá vált Ki Mit Tud? megrende-
zésére került sor. Sokat nevettünk, az előadásokat taps-
vihar kísérte. A napot szalonnasütéssel zártuk.

Pénteken reggeli után még fürödtünk, ebéd után pe-
dig elindultunk Hollókőre. A perzselő melegben még 
egy rövid sétát tettünk a vár tövében, majd a kézműve-
seknél ajándékbevásárlással zártuk a kirándulást. Hat 
órára értünk az iskola elé.

Azt hiszem, mindennél többet mond, hogy a legtöb-
ben így búcsúztak: „Hová megyünk jövőre?”

Juhászné Szeitz Szilvia 
táborvezető
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Ebben a tanévben is egy őszi 
és egy tavaszi papírhulla-

dék-gyűjtő akciót szerveztünk. 

Ennek eredményeképpen 26,968 
tonna papírért összesen 699 960 Ft-
ot kapott iskolánk, melyet a gyűjtött 
mennyiséggel arányosan az osztályok 
közösségi programjaik szervezéséhez 
megkaptak. A verseny helyezettjei:

              Ősz             Tavasz
1. 8. osztály        2. osztály
2. 5. osztály        4. osztály
3. 1. osztály        1. és 8. osztály

A 2011/12-es tanév elemgyűjtő 
versenyének eredményei

Az Esztergály Mihály Általános 
Iskola szeptember hónapban csat-
lakozott az országos „PontVelem” 
használtelem-gyűjtő programhoz, 
amelyben az iskolai gyűjtés lezá-
rása pillanatában 530 iskola 9400 
regisztrált tanulója vett részt. Az 
országos gyűjtés eredményeképpen 
az iskolák majd 75 ezer kilogramm 
szárazelemet gyűjtöttek. A tanév 
során iskolánk többször vezetett a 
versenyben, legrosszabb esetben is 
mindig dobogós helyen állt. Végül 
intézményünk tanulói -az általuk és 
szüleik segítségével gyűjtött 2508 
kilogramm elemmel– az országos 
verseny I. helyezését szerezték meg 
a „legtöbb használt elemet gyűjtő” 
kategóriában. Ezen kívül intézmé-
nyünk III. helyezést ért el az „egy di-
ákra jutó gyűjtött elem mennyisége” 
kategóriában.

Demény Lili 2. osztályos tanuló 
hónapokig első helyen állt az egyé-
ni gyűjtés eredményét tekintve, a 
tanév végi adatok szerint az előkelő 

országos 5. helyezést szerezte meg. 
Így eredménye alapján a programon 
belül megszervezett „Last Minute 
Kalandtábor verseny” egyik győz-
teseként egyhetes kalandtáborban  
vehet részt a nyár folyamán.

Jármer Martin 2. osztályos tanuló 
a 9., Bíró Regina szintén 2. osztályos 
tanuló a 17. helyen végzett az egyéni 
versenyben.

Június első napján került sor 
az ünnepélyes díjátadásra, ahol az 
elemgyűjtő program kapcsolattartó 
pedagógusa átvehette az eredménye-
inket bizonyító két oklevelet, illetve 
az iskolának járó pénzdíjat. Emellett 
a szervezők elismerésüket fejezték ki 
iskolánknak az aktív részvételért és a 
tanulói létszámunkhoz képest igen 
kimagasló eredményekért.  

 Iskolánk a verseny díjazásaként 
50 000Ft-ot nyert, amelyet kizárólag 
a környezet védelmével, a fenntartha-
tó fejlődés biztosításával kapcsolatos 
eszközre fordíthat. A nyereményből 

intézményünk a „Megújuló energia-
források készlet – kísérletekhez” de-
monstrációs modellt szerzi be, amely 
egyedülálló eszköz a megújuló ener-
giaforrások megismertetéséhez, mű-
ködésük szemléltetéséhez. 

Az értékes iskolai szintű nyere-
mény mellett a tanulók a gyűjtött 
mennyiséggel arányosan az általuk 
kiválasztott értékes termékekre vált-
hatták pontjaikat.

Köszönet illeti azokat a tanulókat 
és szüleiket, akik rendkívül sok időt 
és energiát áldoztak fel a fenti ered-
mények elérése érdekében, tevékeny-
ségükkel hozzájárultak iskolánk hír-
nevének öregbítéséhez.

Kelemen Ildikó
igazgatóhelyettes, 

diákönkormányzatot segítő pedagógus

A „PontVelem” használtelem-
gyűjtő program első három helye-
zett tanulója:

1. Demény Lili 2. o. 52 540 pont
2. Jármer Martin 2. o. 46 590 pont
3. Bíró Regina 2. o. 31 380 pont

Gratulálunk a versenyben részt 
vevő valamennyi tanulónknak, a 
részletes eredményekről iskolánk 
hirdetőjén és a www.pontvelem.hu 
weboldalon tájékozódhatnak.

KöRnyezetünKéRt

Nagy örömünkre iskolánk tanulói idén is bejutottak a kisiskolák 
részére meghirdetett Diákolimpia Országos Döntőjbe, amelyet 

idén Pécsett rendeztek meg 2012. június 21-22-én. Atlétáink az ún. 
svédváltó számban a nyolcadik helyezést érte el. A csapatunk tagjai: 
Brieska Flóra 5. o., Pintér Pálma 6. o., Kósa Eszter és Horváth Orsolya 
7. o. tanulók. 

Kósa Eszter egy másik számban, a 800m-es futásban is bekerült az 
országos döntőbe, és a 14. helyezést érte el.

Az elért eredményekhez iskolánk valamennyi tanulója nevében is 
szívből gratulálok, és további hasonló sikereket kívánok.

Szabó Zoltánné
testnevelő tanár

iskolánk tanulói a diákolimpia 
országos döntőjében
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Az utolsó hetekben  
történt az oviban...

A májusban beköszöntött nyárias meleg még jobb 
kedvre derítette az ovi dolgozóit és csemetéit, így 

elhatároztuk, hogy felvirágoztatjuk udvarunkat. Virág ül-
tető napot szerveztünk, előkészítettük a ládákat, cserepeket 
és a szülőktől kapott szebbnél szebb virágokat, növényeket 
a gyerekekkel közösen elültettük, locsolgattuk, ápolgattuk 
folyamatosan. A szívünket is virágba borítottuk, így vártuk 
május elején az édesanyákat, nagymamákat, hogy felkö-
szönthessük őket anyák napján. Könnyektől csillogtak a 
szemek, meghatódva bújtak össze anyukák és gyerekek…

Az ezt követő héten az egész éves ügyes teljesítményü-
kért megjutalmaztuk a kicsiket egy igazi élménydús állat-
kerti kirándulással Jászberényben. Hatalmas volt a vára-
kozás, izgalom az úton (az utazás és a belépő költségeit az 
SZMK és a fenntartónk is támogatta, köszönet érte!) egy 
teljes napot töltöttünk el itt, volt állatsimogatás, etetés,  
arborétum, játszótér, sok finomság. Sokáig emlegetjük 
majd ezt a szép gyereknapot.

De ezzel még nem értünk végére a tanév végi teendőink-
nek, hiszen hátra voltak a tanévzáró ünnepélyek, a nagy-
csoportosok ballagása. Lázas készülődés előzte ezt meg. A 
csoportszobák, a tornaterem, az egész óvoda virágpompá-
ba ötözött, színes műsorok születtek: a Brémai muzsiku-
sok c. mesejáték, Egyszer egy királyfi c. zenés népi játék és 
Vásári jelenet hagyományos Csomádi népviseletbe öltözve 
– csak dióhéjban a sok szép búcsúzó vers, ének, dalos játék  
mellett. 

A tanévzáró ünnepélyeket közös sütizés, játék követte 
és óvodavezetőnknek, Ani néninek mindenkihez volt né-

hány kedves szava, amellyel tudo-
másunkra hozta, hogy nyugdíjba 
vonul, s ezzel kollégának, szülő-
nek és gyerekeknek megköszönte 
a hosszú, tartalmas éveket, a jó 
együttműködést, megbecsülést, 
szeretetet. A jól szervezett, kel-
lemes hangulatú pedagógusnapi 
ünnepségen, így már elégedetten 
és „lazítva” dőlhettünk hátra. A 
pom-pom táncos fellépésünk a 
falunapon már csak hab volt a tor-
tán, felnőtt és gyerek határtalan 
örömére. 

Minden kis drága gyerme-
künknek kedves családjaiknak és 
az óvoda minden dolgozójának 
kívánunk szép nyarat, jó pihenést!

A Katica Csoport Óvónői

olvasói levél
Tisztelt szerkesztőség!

A csomádi lakosok segítségét szeretném kérni, hogy 
én is tudjak segíteni Nekik.

A történetem:
Mikor 2010-ben zárva volt az ABC sokan panasz-

kodtak, hogy miért nincs nagybolt? Nem igaz hogy 
nem tudja senki kivenni és üzemeltetni. Én sok min-
dennel próbálkoztam. Ami akciós, az nem azért van, 
mert lejárt a szavatossága. Mert azt hallottam, hogy H...
(nevet direkt nem írtam ki) mindig azt akciózták, ami 
már lejárt. Csak szeretnék segíteni, hogy ne kelljen az 
embereknek mindig elkocsikázni a nagyobb bevásárló-
központokhoz, mert nem mindig az az olcsóbb. Az idő 
és az üzemanyag is pénzbe kerül... Tudom, hogy vannak 
hiányosságaim. Viszont, ha segítenek én is jobban tudok 
segíteni. Ha azt hiszik az emberek, hogy COOP-os bolt, 
akkor tévednek, mert ehhez az üzlethez már semmi köze 
az ÁFÉSZ-nak. 

Nem panaszkodásként írok, hanem azért, mert szíve-
sen venném a lakosság véleményét ez ügyben.

Köszönettel: Bubi ABC
Edit

Várjuk a segítőkész , építő szándékú észrevételeket a 
levéllel kapcsolatban, melyet továbbítunk 

olvasónk felé.
-Szerk.-
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 Csomád Község Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbiak szerint határozta 
meg a Csomádi Hírharang című, önkormányzati újság hirdetési tarifáit:

        A kiadvány elő- és hátoldalán megjelenő hirdetések díja az alapdíj 150 %-a.

Közeleg a parlagfű-szezon!

Július végén idén is elkezdi szórni pollenjét a parlagfű, 
ami a magyar allergiások első számú közellensége.

A parlagfű pollenje a légutakon keresztül jut kapcsolat-
ba szervezetünkkel. Ennek megfelelően az általa okozott 
allergia elsősorban szénanáthás és asztmás tüneteket okoz. 
A parlagfű-allergiának jelenleg nincs gyógymódja, csupán 
tüneti kezelés létezik.

Ez a laikusok számára szinte veszélytelennek látszó nö-
vény, pontosabban a virágzó növény virágpora évről-évre 
hatalmas károkat okoz. Magyarország lakosságának kb. 30 
százaléka valamilyen allergiás betegségben szenved, e bete-
gek 65 százaléka pollenérzékeny, s ennek az érzékenységnek 
legalább 60 százaléka a parlagfű pollenjétől ered. 

Az allergia tünetei a közönséges meghűléshez hasonló-
ak: hirtelen jelentkező, vízszerű orrfolyás láz nélkül, tüsszö-
gési rohamokkal, szem- és torokviszketéssel kísérve. 

Minden egyes parlagfű pollenszemcsék millióit szórja a 
levegőbe. Egyetlen növény egy év alatt 60 ezer magot is ké-
pes termelni, melyek a talajban maradva akár harminc évig 
is csíraképesek maradnak.

A parlagfű több tízmilliárd forint veszteséget okoz az 
agráriumban a kieső termésmennyiség, a gyomosodás 
okozta káros hatások miatt. Allergén pollenjének közegész-
ségügyi hatása pedig a táppénzen töltött munkanapok, az 
egészségügyi ellátás és a fogyasztott gyógyszerek tekinteté-
ben – a becslések szerint - közel 40 milliárd forintnyi kárt 
okoz.

A parlagfű-pollen egészségi hatása miatt az alapvető cél 

a növény radikális kiirtása. A parlagfű irtását folyamatosan 
kell végezni. A növényt a virágzása előtt kell elpusztítani, 
hogy ne szórhasson virágport, és ne érlelhessen termést, 
két megoldást választhatunk: mechanikai és vegyszeres  
védekezést.

1. -Gyomlálás: Kerülni kell a növény közvetlen érin-
tését, mert az is allergiás reakciót válthat ki. A kézi irtást 
kesztyűben kell végezni.

2. -Kaszálás: Általában három kaszálás biztosít meg-
felelő eredményt. Ha a háromszori kaszálás nem valósít-
ható meg, úgy az egyszeri kaszálás a virágzást közvetlenül 
megelőző időszakban a leghatékonyabb.

3. Vegyszeres gyomirtás: csak olyan helyen szabad al-
kalmazni, ahol ez embereket és főként gyermekeket semmi-
lyen módon nem veszélyeztet. Az irtás a korai növekedési 
fázisban a hatleveles állapotáig hatásos.

A parlagfű irtását ne bízzuk gyerekekre, mert az erős 
pollenkoncentráció a levegőben kiválthatja a lappangó  
allergiát.

A parlagfű életlehetőségeinek csökkentése: mivel a par-
lagfű zárt növénytakaró mellett nem fejlődik, kiszorítható 
jól fejlődő növényzet telepítésével és fűmagvetéssel, gyep 
telepítésével. A dús vegetáció mellett a parlagfű ki fog  
szorulni.

Az Önkormányzat részéről az idei évtől fokozottan 
figyelemmel kísérjük településünkön a parlagfű irtását, 
ez mindannyiunk érdeke. A fertőzött területek felszá-
molása nem csak a parlagfűre allergiások tüneteinek 
enyhítését szolgálja, de segíti az újabb allergiás megbete-
gedések megelőzését is.           Tóth László
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Krizsán Xénia

Bemutatjuk a 
Csomádon élő fiatal 

atlétát, aki jelenleg a Buda-
pesti Honvéd Sport Egyesü-
let Atlétikai Szakosztályá-
nak felnőtt válogatott, első 
osztályú atlétája még juni-
orként, egyben atlétaként a 
legfiatalabb londoni olim-
piai kerettag.

Leg jelentősebb eredményei: 
2007-ben: 3-szoros magyar serdülő bajnok, Orszá-

gos Diákolimpia bajnoka,
Pest megye korosztályos leg jobb leány atlétája többszö-

rös aranyjelvényes sportoló
2008-ban: 6-szoros magyar serdülő bajnok ,Hon-

véd SE korcsoportos leg jobb leány versenyzője többszörös 
aranyjelvényes sportoló

2009-ben: Ifjúsági  Világbajnokság hétpróba 4. hely, 
5-szörös magyar ifjúsági bajnok, Országos Diákolimpia 
bajnoka, 2 országos ifjúsági csúcs /ötpróba, hétpróba/, 
többszörös aranyjelvényes sportoló

2010-ben: Ifjúsági hétpróba világranglista vezető, 
Összetett Felnőtt Csapat Európa Kupa 6. hely, Junior Vi-
lágbajnokság hétpróba 7. hely /még ifi korúként/ Héraklész 
Bajnok Program leg jobb leány atlétája 1-szeres magyar 
felnőtt bajnok, 9-szeres magyar ifjúsági  bajnok, 2 országos 
ifjúsági csúcs /ötpróba, hétpróba/, Országos Diákolimpia 
2-szeres bajnoka, Felnőtt I. osztályú versenyző

Az idei évben Londonban rendezendő Olimpián 
szerettem volna részt venni, ami atlétaként ilyen 

fiatalon igazi bravúr lett volna.
A közelmúltban megnyertem az Országos Felnőtt 

Összetett Bajnokságot.
Sajnos az egyéni csúcsom is kevés volt az olimpiai 

szint eléréséhez, ha hajszállal is, de nem sikerült.
Még lenne időm próbálkozni, de edzői javaslatra nem 

továbbversenyzéssel töltöm a következő heteket, hanem 
a júliusi Junior Világbajnokságra készüléssel, hiszen ter-
vei szerint a majd négy év múlva esedékes Olimpiára kel-
lene folyamatosan javulva a legjobbak közé felérnem.

Egy kis tájékoztatást szeretnék adni, hogy miből is áll 
az én versenysportágam. 

Atlétika – női hétpróba:
Kétnapos verseny során kell teljesíteni a hét atlétikai 

számot, ezek teljesítményét pontokban fejezik ki, és a 
második nap végén az összetettpontszám alapján rang-

sorolják a teljesítményeket. 
A hét szám: 100m gátfutás, magasugrás, súlylökés, 

200m síkfutás, távolugrás, gerelyhajítás, 800 m síkfutás.
Nemzetközi szinten a jó eredményt úgy lehet elérni, ha 

itthon, Magyarországon szinte mind a hét számban még 
a felnőttek közt is élen jár a sportoló. Kiváltképp azért ne-
héz ez, mert minden egyes szám egy külön versenyszám, 
amelyeket mások egyenként űznek, vannak külön magas-
ugrók, súlylökők, stb. Hát ezt a sok-sok különféle mozgás-
ra, edzettségre alapuló teljesítményt kell összerakni úgy, 
hogy egy szezon alatt jóformán két alkalommal sikerüljön 
a kívánt eredményt elérni. Ugyanis óriási leterheltség ez a 
két nap során, utána regenerálódnia kell a szervezetnek, 
de közben végezni kell a munkát, minden egyes számban 
mind erőnlétileg, mind technikailag fel kell készülni. Egy 
100 m-es síkfutóhoz, vagy szimpla távolugróhoz képest 
a hétpróbában csak ritkán lehet versenyezni, s ez azzal a 
hátránnyal jár, hogy alig van lehetőség szintteljesítésre.

Jelenleg a középiskolai érettségit követően – mivel 
nem nyertem ez évben felvételt az általam megpályázott 
egyetemre – nem tanulok, munkát pedig a komolyan vett 
versenysport mellett nem tudok vállalni, ugyanis a nyelv-
tanulás mellett minden időmet a sportnak szentelem, oly-
kor napi két edzéssel. 

Ha nem így tenném, nem válhatnék élsportolóvá.
Krizsán Xénia

Gratulálunk az elért szép eredményekhez, és kíván-
juk, hogy négy év múlva az Olimpián is szurkolhassunk 
Xéniának az érmes helyezésért!
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A 2012. július 24-i 
Képviselő-testületi ülés 

rövid összefoglalója

• Esztergály Mihály Általános Iskola - 
iskolaigazgató választás. 

A kiírásra egyetlen pályázat érke-
zett, melyet Kelemen Ildikó a jelenlegi 
igazgató helyettes nyújtott be. Csomád 
Község Önkormányzat Képviselő-tes-
tülete 2012. 08. 16-i hatállyal, 5 évre 
kinevezte iskolaigazgatóvá. Jó egészséget kívánunk  
munkájához!

• Napsugár Napköziotthonos Óvoda, óvodavezető-
választás.

A kiírásra ketten nyújtották be pályázatukat, Boros 
Györgyné és Sinkó Mihályné. Csomád Község Önkor-
mányzat Képviselő-testülete Sinkó Mihálynét válasz-
totta meg vezető óvónőnek 2012. 08. 16-i hatállyal, 5 
évre óvodavezetőnek. 

• Önálló háziorvosi körzet kialakításával kapcsolatosan 
rendeletalkotás.

Csomád Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
úgy döntött, hogy önálló felnőtt orvosi körzetet hoz 
létre Csomádon meghívásos eljárással, mely szerint 3 
háziorvos meghívását kezdeményezi az állásra és közü-
lük választja ki a felnőtt háziorvost.

• Az önkormányzati tulajdonú, csomádi 08/63 és 
08/64 helyrajzi számú, szántó ingatlanokra haszonbér-
leti szerződés kötése Bagyánszki Mihály Csomád, Kos-
suth L. út 92. szám alatti lakossal.

Az önkormányzati tulajdonú, összesen 38.218 m2 
alapterületű szántó földterületet haszonbérbe adja bér-
bevevőnek évi 3.000,- Ft bérleti díjért.

• Esztergály Mihály Általános Iskola osztálylétszám 
növelése.

A Képviselő-testület engedélyezi a kért osztálylét-
szám emelést a következő tanévre. 

• Esztergály Mihály Általános Iskolában egy fő  
pedagóguslétszám (napközis) bővítés engedélyezése.

A megnövekedett napközis és tanulószobai igény 
indokolja egy fő napközis nevelő alkalmazását. A Kép-
viselő-testület engedélyezi egy fő pedagóguslétszám 
bővítését.

• Ravatalozó épületfeltüntetése (Evangélikus Egyház-
zal megkötendő tartós földhasználati jog létesítése).

Az 1967-ben épült Ravatalozó épület jogállásának 
rendezése érdekében Csomád Község Önkormány-
zat Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy az Evangélikus Egyházközséggel tartós föld- 

testületi híReK

Felhasználói Tájékoztató !
Értesítjük Tisztelt Felhasználóinkat, hogy 2012. au-
gusztus 01-e után a DMRV Zrt. Call-Center telefo-
nos ügyfélszolgálat munkarendje megváltozik.

Telefonos ügyfélszolgálat (Call -Center):
06-27-511-511; 06-40-88-11-88
Szolgáltatásunkkal kapcsolatos ügyintézés:      
Hétfő:                           8.00 - 20.00-ig
Kedd - Csütörtök:     8.30 - 15.00-ig
Péntek:                         8.30 - 13.30-ig
Felhívjuk figyelmüket, hogy a Fogyasztóvédelemről szóló 

1997. évi törvény módosításának megfelelően az ügyfélszolgálat-
hoz beérkező valamennyi telefonon tett szóbeli panaszt, valamint 
az ügyfélszolgálat és a felhasználó közötti telefonos kommuniká-
ciót hangfelvétellel rögzítjük. A hangfelvételt egyedi azonosítóval 
látjuk el, öt évig megőrizzük, és a felhasználó részére, díjmente-
sen rendelkezésre bocsájtjuk. Az egyedi azonosítószámról a fel-
használót az ügyintézés kezdetekor tájékoztatjuk.

Felhívjuk figyelmüket, hogy az eddig megszokott telefon-
számokon érdemleges ügyintézésre munkatársainknak nincs le-
hetősége.

Törvényi kötelezettségeinknek eleget téve ügyintézéssel kap-
csolatosan kérjük, hívják a 27 körzet 511-511-es vagy a 06/40- 88- 
11- 88-as telefonszámot.

használati szerződést kössön.
• A sportkomplexum építési terveinek  

átdolgozása Csomád Község Önkormány-
zat Képviselő-testülete pályázatot nyert 
műfüves pálya megépítésére.

A jelenlegi öltöző- és szociális he-
lyiségek nem megfelelőek a sportléte-
sítmények kiszolgálására. A tervezett 
sportkomplexum megépítésére a mosta-
ni helyzetben nincs lehetősége az önkor-
mányzatnak. Ezért megbízza a tervezőt, 
hogy dolgozza át a meglévő építési terve-

ket egy kisebb, megvalósítható épületegyüttes megva-
lósítására. A tervező a munkát ingyen vállalja.

• Lukács Lajosné földterület felajánlása.
Csomád Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

köszöni a felajánlást, de nem fogadja el.
• Közkutak után fizetendő vízdíj csökkentése.
Csomád községben kilenc darab közkút üzemel, me-

lyekre 10 m3/kút/hó fogyasztás után fizetünk vízdíjat. 
Csomád Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
kezdeményezi a DMRV-nél a vízfogyasztás mértékének 
5 m3/kút/hó fogyasztásra mérsékelni, mivel a település 
99 %-a rákötött a vezetékes vízhálózatra.



Ballagás
2012. június 14-én az iskolában

Album
Fotó

11.

Tanévzáró
ünnepségen

A jó tanulók könyvjutalmat kapnak

Magyar Szilvia 8. osztályos tanuló az 
Esztergály Mihály Alapítvány 2012. évi 
díjazottja

Kirándulás
A Jászberényi Állatkertben

A Katica
csoport évzáróján

A Fülemüle
csoport ballagásán

A Pacsirta
csoport ballagásán



2012. június 23-án

Gratulálunk!
  

Ezüstérmes lett 
Krizsán Xénia a bar-
celonai junior-vb-n. 
A hétpróba záró szá-
mában, 800 méteren 
új egyéni csúccsal, 
2:16.08-cal futott fel a 
harmadik helyről a do-
bogó második fokára. 
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